
BINNENLAND 

JAARVERSLAG VAN DE R.T.V.-STUDIECLUB OVER HET JAAR 1949, 

UITGEBRACHT IN DE JAARVERGADERING OP 26 JANUARI 195o 

Indien er boven dit verslag staat dat het over het jaar 1949 loopt, dan is dat 
eigenlijk een onvolledigheid. Immers is mij gebleken dat er na het weer gaan 
functionneren der Studieclub na afloop van de oorlog, nog geen jaarverslag is uit-
gebracht. U sta mij dus toe hier eerst als inleiding, zo beknopt als mij dat moge-
lijk leek, het wel en wee der Studieclub van de bevrijding tot 1949 toe mede te 
delen, om daar onmiddellijk het eigenlijke verslag over 1949 op te doen volgen. 

Voor zover gegevens mij ter beschikking staan is de eerste na-oorlogse bijeen-
komst gehouden op 15 April 1946 in Bodega Victoria en deze staat in de notulen 
te boek als de 66e vergadering sinds de oprichting der Studieclub. Daar het laatste 
bestuur door verblijf van voorzitter Toose en secretaris Albrecht in Indië 
zeer onvolledig is, worden een nieuwe voorzitter (Slooten) en secretaris 
(Bakker) gekozen. De collegae Van Raalt en Vismans behouden hun func-
ties van respectievelijk penningmeester en bibliothecaris. Verder houdt collega 
Kranenburg een inleiding over Palapont. 

De 67e vergadering vindt plaats in Victoria op 22 Mei 1946. Hier worden de 
collegae Orth en Van Rossen als nieuwe leden geïnstalleerd en houdt collega 
De Decker uit Den Haag een voordracht over kunsthars, en een nieuw afdruk-
materiaal: Zelex. 

De 68e vergadering vindt plaats op 4 Juli 1946 weer in Victoria. Collega 
Masson wordt als nieuw lid geïnstalleerd. Er wordt eenvoordrachtgehouden 
door coll. Orth over: „Mercurochroom in de Conserverende Tandheelkunde". 
Collega Pool demonstreert modellen van een orthodontisch geval, en collega 
Slooten houdt een voordracht over bloedingen. 

Thans volgen een aantal bijeenkomsten die niet als genummerde vergade-
ringen in de notulen voorkomen, en wel: 

Op 8 Nov. '46: coll. v. d. Nagel uit Schiedam en de heer Halvax over hun 
gecombineerde reis naar Amerika. 

Op i6 Januari '47: causerie van coll. Pool over reis naar Indië. 

Op 22 Mei '47: causerie van coll. Toose over Indië. 
Op i o Juli '47: Gedachtenwisseling over „praenatale zorg", met als inleider 

collega Van Hasselt uit Utrecht. 
Dan vinden we in de notulen weer wel doorgenummerde vergaderingen, nl.: 
De 69e op go October '47 in Laboratorium Halvax te Schiedam, waar de 
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collegae Albrecht en v. d. Nagel uit Schiedam spreken over nieuwe afdruk-
methodes en over Ticonium en de electrische gietinstallatie daarvoor. 

De Toe vergadering op 18 December '47 vindt plaats ten praktijkhuize van 
collega Willemse, alwaar deze enkele patiënten demonstreert waarbij hij uit-
gebreid conserverend en prothetisch werk heeft verricht in combinatie met 
verdere paradentose behandeling. 

Thans komen we aan het jaar 1948, waarin in het geheel weer 6 vergaderingen 
worden gehouden en wel: 

de 71e op 27 Februari in het Gebouw voor Volksgezondheid in de Baan. Er 
wordt een nieuw bestuur gekozen: coll. Toose wordt voorzitter, coll. Pool 
wordt secretaris, coll. Orth wordt penningmeester en coll. Backer Dirks 
wordt bibliothecaris. 

Voorts houdt coll. Albrecht in deze vergadering een lezing getiteld: „Enige 
contactpunten tussen Genees- en Tandheelkunde". 

De 72e op 14 April wederom in de Baan. 

Er wordt een „Inleiding tot discussie over de fluor-applicatie in de dagelijkse 
praktijk" gehouden door coll. Pool. Als gast op deze vergadering is coll. O. 
Backer Dirks uit Utrecht aanwezig, als bijzonder deskundige wat betreft dit 
fluorvraagstuk. 

Vervolgens houdt coll. Pool een korte voordracht getiteld: „Beschouwingen 
over verandering der beethoogte na doorbraak der 1e blijvende molaren". 

In deze vergadering wordt de verkiezing van collega J. J. Backer Dirks 
in de vorige vergadering tot bibliothecaris, gemaakt tot een benoeming voor het 
leven. 

De 73e  op 4 Juni weer in de Baan. 
Hier voeren het woord: a. coll. Orth over: „Enkele indrukken over de te 

Leiden door prof. Gaillard gehouden W.T.A. cursus in de histologie"; b. coll. 
Sloot en met een referaat over een tijdschriftartikel: „Gangraenbehandeling 
door ionto-phorese" en c. coll. Van Raalt met een referaat over een tijdschrift-
artikel: „Kamfer tegen geïnfecteerde extractiewonden." 

De 74e op 27 September in de Baan. 

Wegens het door zijn verlaten van Rotterdam gedwongen aftreden van de 
voorzitter Toose, wordt in deze vergadering een nieuw bestuur gekozen, waar-
bij als voorzitter coll. J. Albrecht op gaat treden, terwijl het verdere bestuur 
ongewijzigd blijft. 

Voorts houdt coll. Albrecht een voordracht getiteld: „Praatje over Partiële 
Prothese". 

De 75e op 25 October in de Baan. 

De nieuwe voorzitter houdt een openingsrede met een terugblik in de historie 
der Studieclub en memoreert het plotselinge overlijden op 21 October 1948 van 
ons trouwe lid L. A. Henry. 

Daarna voordrachten van coll. Griffijn over: „Iets over genezing van door 
trauma gefractureerde radices," en coll. E k k e r: „Causerie over cysten en andere 
kaaktumoren." 

De 76e op 29 November in de Baan. 
Hier komen aan het woord: coll. V is mans: „Enige problemen uit de dage-

lijkse praktijk, met patiënten-demonstratie"; a. enige anomaliën van het gebit; 
b. een patiënt met een veretterde paradentaire cyste; c. een patiënt met ernstige 
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afwijkingen tengevolge van een trap van een paard, en d. een patiënt met een 

leukoplakie; en coll. Bakker over: „Apicale drainage". 

Zo zijn we dan eindelijk gekomen aan het jaar 1949 en ik geloof wel te mogen 
zeggen dat het er naar uitziet dat in dit jaar de Studieclub de naoorlogse ziekten 
eindelijk te boven begint te komen. De bloedarmoede die er was ontstaan door 
het verlies van vele leden, door overlijden, door het metterwoon verlaten van 
Rotterdam en door het bedanken voor het lidmaatschap om gezondheids- of 
andere redenen, lijkt nu definitief overwonnen door een transfusie van zeer jong 
en vers bloed in de vorm van de nieuwe leden: Coebergh, Van Duiken, 
Jonker, Meerwaldt, Murck Jansen, Schneider, Schürmann, en 
Struckmann, die in de Februari-vergadering werden geïnstalleerd. In de 
December-vergadering werd bovendien nog besloten als lid aan te nemen collega 
P. Henry. 

In dit jaar is tevens weer een start gemaakt met de circulatie van een porte-
feuille; de bibliotheek werd door het belangrijke werk van onze volijverige biblio-
thecaris flink op orde gebracht en uitgebreid en heeft thans de belangstelling niet 
slechts van de Studieclub doch ook van de gehele R.T.V.; een reglements-her-
ziening is zo goed als voltooid; 
En Uw secretaris die in 1949 door het vervullen van nog ongeveer 9 maanden 
militaire dienst wel zeer overbelast was, is nu gelukkig sinds een maand of 3 
weer in het burgerpak terug en belooft U dat hij het wel wat verwaarloosde 
archief eens flink onderhanden zal gaan nemen. 

Er is in begin Januari van dit jaar inmiddels officieel gevolg gegeven aan het 

kort tevoren genomen besluit om de coll. Toose en Verhoeven als buitenlid 
der Studieclub te benoemen. 

In het jaar 1949 werden er weer 8 vergaderingen gehouden en wel: 
de 77e op 24 Januari op het praktijkadres van coll. Willemse. Door griep 

van vele patiënten en collegae, komt van de oorspronkelijke agenda weinig te-
recht. 

Collega Albrecht laat nog slechts het model zien van een „tooth positioner", 
waarbij hij ook de patiënt had willen demonstreren. 

Coll. Pool demonstreert een patiënte waarbij een partiële prothese is vervan-
gen door zeer uitgebreid brugwerk, en modellen van een geval waarbij hij een 
mislukking demonstreert en de wijze waarop hij dat weer heeft trachten te her-
stellen. 

De 78e op 25 Februari in de Baan. 
Hier worden de nieuwe leden geïnstalleerd. Voorts zou coll. Kranenburg 

het woord voeren doch is door ernstige ziekte helaas verhinderd. Voorzitter 
Albrecht houdt daarvoor in de plaats een improvisatie getiteld: „Een wande-
ling door de Tandheelkunde." 

Vanwege de feestelijkheid der installatie van zoveel nieuwe leden wordt het 
samenzijn met een borrel en etentje in het Parkhotel voortgezet. 

De 79e op 19 Mei op het praktijkadres van coll. Willemse. 
Coll. Albrecht demonstreert een patiënt waarbij een carcinoom is verwijderd 

uitgaande van het palatum; coll. Willemse houdt een voordracht met patiën-
tendemonstratie: „Paradentose en de Therapie ervan." 

De 8oe op 3o Mei in de Baan. 
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Sprekers zijn coll. Orth: „Ervaringen bij de behandeling van tuberculose 
patiënten uit een inrichting", en coll. Verhoeven: „Ervaringen als controle-
rend tandarts." 

De 8ie op II Juli in de Baan. 
Collega Kranen burg houdt een causerie over: „Tandheelkunde en Psyche" 

Coll. Albrecht behandelt diverse oplossingen van het.  protheseprobleem dat 
door hem aan de orde was gesteld in September '48; ook coll. Willemse geeft 
een oplossing. Coll. Van Houte houdt een inleiding over de „National Health 
Service." 

De 82e op 12 Sept. in de Baan. 
Coll M u r c k Jansen houdt een causerie over mondhygiëne. 
De 83e op 31 October in de Baan. 
ColL Meerwa ldt houdt een demonstratie met patiënten: „Bijzondere pro-

thetische gevallen": a. patiënt met een partiële prothese in operatieve behande-
ling na een ernstig kaakschot; b. een patiënt met een door prothetisch werk aan-
zienlijk verbeterd uiterlijk bij klasse III; c. een patiënt met beetverhogend kroon-
en brugwerk en een onder-frameprothese, waarbij het zadel op een nieuwe manier 
verend is opgehangen. Coll. Backer Dirks spreekt Over de Bibliotheek". 

De 84e op 12 December in de Baan. 
Lezing van coll. Struckmann over: „Tandcaries en Constitutie". 
Coll. Orth behandelt de reglementsherziening. 

Hiermee ben ik dan aan het eind gekomen van mijn wel zeer uitgebreid jaar-
verslag. Er rest mij slechts nog de hoop uit te spreken dat mijn prognose voor 
de gezondheid der Studieclub in het jaar 195o ten volle bevestigd moge worden, 
en dat zij verder moge groeien en bloeien tot in lengte van jaren en daardoor tot 
eer moge strekken voor de R.T.V. en de, gehele tandheelkundige professie in 
Nederland. 
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